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Beslutande organ Kommunfullmäktige 

Plats och tid Vänersalen, Stadshuset Kyrkogatan 2 i Mariestad kl. 18:00-19:35. 

Beslutande Se nästa sida 

Övriga deltagande Ola Blomberg, sekreterare 

Utses att justera Anders Svensson (M) och Sven-Inge Eriksson (KD) 

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret enligt överenskommelse  
 

Sekreterare  Paragrafer § 36–54 
 Ola Blomberg  

Ordförande   
 Karin Reboli  

Justerande  
 Anders Svensson Sven-Inge Eriksson 
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Beslutande Karin Reboli (M), ordförande 
Göte Andersson (M), 1:e vice ordförande 
Gun-Britt Alenljung (S), 2:e vice ordförande 
Johan Abrahamsson (M), ledamot 
Richard Thorell (M), ledamot 
Sara Swahnström (M), ledamot 
Henrik Andersson (M), ledamot 
Anette Karlsson (M), ledamot 
Yvonne Gogolin (M), ledamot 
Sten Bergheden (M), ledamot 
Lena Mejstedt (M), tjänstgörande ersättare 
John-Gunnar Nilsson (M), ledamot 
Katarina Ahlgren Brydzinski (M), ledamot 
Anders Bredelius (M), ledamot 
Malin Olsson Lundqvist (M), ledamot 
Magnus Runersjö (M), tjänstgörande ersättare 
Liselotte Andersson (M), ledamot 
Anders Svensson (M), ledamot 
Daniel Lång (M), ledamot 
Ola Jonegård (M), ledamot 
Börje Andersson (M), ledamot 
Amin Safar (M), ledamot 
Johanna Svensson (M), tjänstgörande ersättare 
Anders Karlsson (C), ledamot 
Therese Boman Nordlie (C), ledamot 
Sven-Inge Eriksson (KD), ledamot 
Ida Ekeroth Clausson (S), ledamot 
Janne Jansson (S), ledamot 
Linnéa Wall (S), ledamot 
Sebastian Ekeroth Clausson (S), ledamot 
Anita Olausson (S), ledamot 
Håkan Fernström (S), tjänstgörande ersättare 
Nils Farken (S), ledamot 
Marianne Johansson (S), ledamot 
Leif Andersson (S), ledamot 
Ninni Larsson (S), ledamot 
Ola Bertilsson (S), ledamot 
Lillemor Ågren (S), ledamot 
Hassan Alkharat (S), tjänstgörande ersättare 
Marie Molin (S), ledamot 
Britta Wänström (V), ledamot 
Marie Engström Rosengren (V), ledamot 
Kristofer Vaske (V), tjänstgörande ersättare 
Bo Heijl (SD), ledamot 
Joakim Wahlström (SD), ledamot 
Beatrice Barck (SD), ledamot 
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 ANSLAGSBEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-04-29 

Anslagsdatum 2024-05-02 Anslaget tas ner 2024-05-23 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
 

Underskrift 
  

 Ola Blomberg  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 36 Dnr 2023/00475 

Anmälningsärenden 
  

Anmälan av kommunstyrelsen beslutade medborgarförslag 
På uppdrag av kommunfullmäktige har kommunstyrelsen beslutat om följande 
medborgarförslag: 

• Medborgarförslag om hjärtstartare i rehab-badets lokaler  
(KS 2022/332) 

Kommunstyrelsen beslutade att godkänna förslaget. 

 

• Medborgarförslag om att göra parken vid Vadsboskolan till en 
miniträningspark för barn och vuxna 
(KS 2023/390) 

Kommunstyrelsen beslutade att avslå medborgarförslaget med motiveringen att 
det inte finns ekonomiska medel att genomföra förslaget. 

 

 

Länsstyrelsens beslut om efterträdarval (KS 2023/466) 

Länsstyrelsen har beslutat om efterträdarval efter Linda Fröberg (S). Till ny ledamot i 
kommunfullmäktige har Marie Molin (S) utsetts. Som ny ersättare efter Molin (S) har 
Annie Nilsson (S) utsetts. Beslutet gäller till och med den 14 oktober 2026. 

 

 

Besluten anmäls i kommunfullmäktige och läggs till handlingarna. 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 37 Dnr 2024/00021 

Frågor och interpellationer 
  

Interpellation om verksamhetsövergång till Mariestads drift- och servicebolag AB 
(KS 2024/75) 
 
Janne Jansson (S) har inkommit med en interpellation om verksamhetsövergång till 
Mariestads drift- och servicebolag AB ställd till kommunstyrelsens ordförande. 
Interpellationen anmäldes redan vid fullmäktiges sammanträde den 25 mars, men 
fullmäktige beslutade då att skjuta upp behandlingen av interpellationen till 
fullmäktiges sammanträde den 29 april. Motiveringen till att behandlingen av 
interpellationen sköts upp var att det skriftliga interpellationssvaret hade inkommit 
efter den tid som anges i kommunfullmäktiges arbetsordning. 
 
Med fullmäktiges medgivande ställer Janne Jansson (S) en interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande Johan Abrahamsson (M) om verksamhetsövergång till 
Mariestads drift- och servicebolag AB.  
 
Kommunstyrelsens ordförande Johan Abrahamsson (M) svarar på interpellationen. 
 
 

 

 
Interpellation om Kvarnstenens skola och förskola (KS 2024/220) 
 
Med fullmäktiges medgivande ställer Sebastian Ekeroth Clausson (S) en interpellation 
till tekniska nämndens andre vice ordförande Sven-Inge Eriksson (KD) om 
Kvarnstenens skola och förskola. 
 
Tekniska nämndens andre vice ordförande Sven-Inge Eriksson (KD) svarar på 
interpellationen. 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 38 Dnr 2024/00180 

Redovisning av motioner och medborgarförslag som är under 
beredning 2024 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Redovisningen antecknas till protokollet. 

Bakgrund 

Enligt kommunallagen ska de motioner och medborgarförslag som inte har 
färdigbehandlats redovisas för kommunfullmäktige två gånger årligen, i april och i 
oktober. 

Enheten för demokratistöd har upprättat en sammanställning över dessa motioner 
och medborgarförslag. Totalt är 14 motioner och 17 medborgarförslag under 
beredning i kommunens olika förvaltningar. 

Sedan förra redovisningen i kommunfullmäktige den 30 oktober 2023 har  
10 motioner och 12 medborgarförslag behandlats av fullmäktige och nämnder. 

Underlag för beslut 
Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-16 

Sammanställning: Redovisning av motioner och medborgarförslag som är under 
beredning april 2024 

 

Beslutet ska skickas till: 
Administrativ koordinator, Eleonor Hultmark 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 39 Dnr 2022/00465 

Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040  
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 med 
komplettering av texten på sidan 45, under rubriken ”Jordbruk” enligt följande: 
”Jordbruksmark som har betydelse för näringen ska så långt det är möjligt skyddas mot åtgärder 
som påtagligt kan försvåra ett rationellt jordbruk”. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 23 november 2022 (§ 317) om 
uppdrag att påbörja arbete med att ta fram förslag till fördjupad översiktsplan för 
Mariestad. Bakgrunden till uppdraget är behovet av ny kommunal fysisk planering till 
följd av kommunens nya mål om befolkningsutveckling som beslutades den 12 
oktober 2022 (§ 140). Kommunen har beslutat att planeringen ska utgå från en 
målsättning på 40 000 invånare år 2040 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 8 februari 2023 (§ 46) att godkänna 
projektbeskrivning för fördjupad översiktsplan Mariestad 2040. Projektbeskrivningen 
innehåller förväntad nytta och syfte, uppdrag och leverans, mål för projektet, 
avgränsning, genomförande, projektorganisation, budget med mera.  

Under perioden februari till november 2023 pågick arbete med framtagande av 
samrådsförslag till fördjupad översiktsplan Mariestad 2040. Arbetet genomfördes i 
nära samverkan med projektets politiska styrgrupp (kommunstyrelsens arbetsutskott). 
Dialog, information och förankring av arbetet genomfördes inom 
kommunkoncernens bolag, förvaltningar, avdelningar och enheter.  

Den fördjupade översiktsplanen innehåller en redovisning av inriktningen för den 
långsiktiga utvecklingen av den fysiska miljön och ger vägledning om hur mark- och 
vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och 
bevaras. Planen följer Boverkets ÖP-modell som innebär att geografisk 
planinformation har strukturerats på ett sådant sätt så det blir enhetligt för digital 
hantering. Planen är också utformad för att uppfylla plan- och bygglagens krav på 
redovisning genom tillämpning av Boverkets modell med de tre aspekterna 
utvecklingsstrategi, mark- och vattenanvändning och värden och hänsyn. 

Den 6 november 2023 (§ 398) beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott att förslag 
till fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 ska samrådas enligt 3 kap.  
8 § plan- och bygglag (2010:900). Förslaget till fördjupad översiktsplan har varit 
föremål för samråd under perioden 7 november till 4 december 2023.  
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Under samrådstiden har förslaget funnits tillgängligt för allmänheten på kommunens 
webbplats och varit utställd i Stadshuset. Förslaget har skickats till länsstyrelsen, 
regionen och berörda kommuner samt ett flertal övriga remissinstanser.  

De synpunkter som inkom under samrådet har sammanställts och kommenterats i en 
samrådsredogörelse som utgjorde underlag för bearbetning av planen till 
granskningsskedet. Innan planen antas ska den enligt processen för framtagandet 
ställas ut för granskning vilket innebär att planen på nytt görs tillgänglig för 
allmänheten och remitteras till länsstyrelsen med flera. Formen för granskning 
regleras i plan- och bygglagen och innebär bland annat att granskningstiden ska vara 
minst två månader. Granskning genomfördes under perioden 2 mars till 2 april 2024. 
Planförslaget har likt vid samrådet varit tillgängligt för allmänheten på kommunens 
webbplats och varit utställd i Stadshuset. De synpunkter som inkommit under 
granskningsperioden har sammanställts och kommenterats i ett granskningsutlåtande. 
Med anledning av de synpunkter som inkommit och hur kommunen omhändertagit 
dessa har planen reviderats.  

Beslut om antagande av planen ska ske av kommunfullmäktige. Beslutet att anta 
planen gäller först sedan beslutet har fått laga kraft. När beslutet har fått laga kraft är 
planen därmed gällande för vägledning i beslut om hur mark- och vattenområden ska 
användas och hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och bevaras men 
planen är inte bindande.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Arbetet med utformningen av planen har utgått från de styrdokument och strategier 
som gäller för internationell, nationell, regional och kommunal nivå. Detta avser 
bland annat Agenda 2030, barnkonventionen, Sveriges miljömål, politik för gestaltad 
livsmiljö, regionala utvecklingsstrategier, klimatkontrakt, Vision 2040 med flera.  

I arbetet med den fördjupade översiktsplanen har en strategisk miljöbedömning 
gjorts samt en miljökonsekvensbeskrivning tagits fram som utgör underlag till 
planen. 

Bedömningen är att ärendet har påverkan på miljömässig dimension på en 
övergripande nivå och att det i fortsatt arbete klarläggs slutlig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Planen har utformats och innehåller strategiska principer för hållbar utveckling där 
utöver miljömässig och ekonomisk dimension även social dimension ingår. Planen till 
exempel nya arbetstillfällen, mötesplatser och livsmiljöer som syftar till att skapa 
sociala värden och upplevelser.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Den bedömda kostnaden för framtagandet av planen budgeterades till cirka 
1 400 000 i samband med projektets uppstart. Utfallet är ännu inte slutligt men 
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bedömningen är att kostnaden kommer överskridas något, detta kan dock hanteras 
inom planenhetens budgetram för 2024 och innebär inget behov av särskilt tillskott. 

Den fördjupade översiktsplanen kommer utgöra underlag för kommunala satsningar 
och investeringar och utgör underlag för kommande budgetprioriteringar för planens 
genomförande.  

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Johan Abrahamsson (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag i sin helhet. 
 
Britta Wänström (V) tillstyrker kommunstyrelsens förslag med tilläggsyrkandet att 
följande punkter läggs till som ställningstaganden i den fördjupade översiktsplanen: 
 

- När åkermark, naturmark eller annan grön- och blåstruktur tas i anspråk för 
bebyggelseutveckling ska förlorade ekosystemtjänster och rekreationsvärden 
ersättas. 
 

- Tätortsnära natur ska skötas så att naturvärden, väl fungerande 
ekosystemtjänster och rekreationsmöjligheter bevaras och utvecklas 
 

- Skadelindringshierarkin ska tillämpas i planering och exploatering  
 
Johan Abrahamsson (M) yrkar avslag på Wänströms (V) tilläggsyrkande. 
 
Ordförande Karin Reboli (M) tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner 
att kommunfullmäktige beslutar enligt förslaget. 
 
Ordföranden tar därefter upp Wänströms (V) tilläggsyrkande för beslut och finner att 
kommunfullmäktige avslår förslaget. 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 62/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-17 

Planchefens tjänsteskrivelse 2024-04-17 

Planbeskrivning Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 

Granskningsutlåtande 

Miljökonsekvensbeskrivning 

Kulturmiljöutredning 

Riskbedömning miljöfarliga verksamheter 

Beslutet ska skickas till: Planenheten 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 40 Dnr 2024/00160 

Ombudgetering investeringsmedel från år 2023 till år 2024 
kommunstyrelsen 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ombudgetera investeringsmedel om  
61,3 miljoner kronor för exploateringsverksamhet inom kommunstyrelsen och 23,4 
miljoner kronor av kommunstyrelsens investeringsram från år 2023 till år 2024. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige fastställer varje år en investeringsbudget. Enligt de ekonomiska 
styrprinciperna för Mariestads kommun är det möjligt för kommunstyrelsen att 
ombudgetera kvarstående investeringsmedel som är knutna till påbörjade 
investeringsprojekt. Detta innebär att det endast är möjligt att ombudgetera 
investeringsmedel. 

Enligt policy för verksamhet- och ekonomistyrning gäller följande avseende 
ombudgeteringar: 

- Kvarstående budgetmedel knutna till ett investeringsprojekt som påbörjats kan 
ombudgeteras till nästa år. 

- Underskott ett enskilt år får inte ombudgeteras om budgetmedel saknas 
nästkommande år.  

- Under pågående investeringsprojektets gång sker uppföljning av investeringarna 
till kommunstyrelsen i samband med tertial 1 och tertial 2 och tertial 3.  

Inom kommunstyrelsens verksamheter finns fördröjningar inom sju projekt enligt 
bifogad sammanställning och den största posten rör 49 miljoner kronor i markinköp 
där tillträdet blivit förskjutet till år 2024.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Flera av kommunens investeringar bidrar till minskade miljöavtryck. 

Bedömning ur social dimension 

Investeringarna skapar möjlighet för kommunen att utvecklas och att alla 
verksamheter ska ha förutsättningar för verksamhetslokaler. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ombudgeteringarna ger möjlighet till färdigställande för investeringar som kan leda 
till ökad ekonomisk nytta framgent. Investeringsutrymmet bör anpassa till hur 
finansieringen av investeringarna kan ske vilket är en det finansiella målet om en 
soliditet om 21 procent som är en riktpunkt för kommunen. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 68/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-21 

Budgetcontrollerns tjänsteskrivelse 

Underlag ombudgeteringar kommunstyrelsen 2023–2024 

 

Beslutet ska skickas till: 
Budgetcontroller, Ida Nilsson 
Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 41 Dnr 2024/00144 

Ombudgetering investeringsmedel från år 2023 till år 2024 
tekniska nämnden 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna en ombudgetering av investeringsbudget 
från år 2023 till år 2024 för tekniska nämndens verksamheter i enlighet med upprättat 
förslag. 

Bakgrund 

Verksamhet teknik har sammanställt ett förslag till ombudgetering av 
investeringsbudget 2023 till 2024 i Mariestads kommun.  

Under år 2023 var investeringsbudgeten 204 332 tusen kronor och utfallet blev 118 
420 tusen kronor, vilket innebar en avvikelse på 85 912 tusen kronor. Totalt föreslås 
84 436 tusen kronor ombudgeteras enligt följande fördelning per avdelning:  

- VA-avdelningen 76 491 tusen kronor  

- Gatuavdelningen 4 147 tusen kronor  

- Fastighetsavdelningen 3 798 tusen kronor 

Tekniska nämnden beslutade den 12 mars 2024 att föreslå kommunfullmäktige i 
Mariestad att besluta för en ombudgetering av investeringsbudget 2023 till 2024 
enligt bilaga Ombudgetering av investeringsprojekt 2023–2024 Mariestads kommun (justerad). 

Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ombudgeteringarna påverkar kommunens likvida planering och möjliggör att projekt 
kan slutföras. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 69/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-14 

Protokollsutdrag TN § 20/24  

Ombudgeteringar 2023–2024 Mariestad TN 

 

Beslutet ska skickas till: 
Samtliga nämnder 
Samtliga förvaltningschefer 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 42 Dnr 2023/00470 

Finansrapport 2023 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige godkänner upprättat förslag till finansrapport för Mariestads 
kommunkoncern i samband med årsbokslut 2023. 

Bakgrund 

Finanspolicyn för kommunen och dess bolag ska ge vägledning för den finansiella 
verksamheten. Koncernens finansiella verksamhet omfattar likviditetsförvaltning, 
upplåning, leasing, placering och riskhantering.  

Under året har nyupplåning skett med 50,0 miljoner kronor hos kommunen, 
amortering har skett med 3,1 miljoner kronor. Totalt har skuldportföljen ökat med 
46,9 miljoner kronor. 

Koncernens skuldportfölj per 31 december är 2254,4 miljoner kronor fördelat på 
kommunen 1141,7 miljoner kronor (50,7 procent), Mariehus AB 771,5 miljoner 
kronor (34,2 procent) och VänerEnergi AB 341,2 miljoner kronor (15,1 procent). 

Snitträntan de senaste 12 månaderna har varit 2,02 procent. 

Kommunfullmäktige beslutade den 18 december 2023 (§ 258) att anta ny 
finanspolicy för Mariestads kommunkoncern. Finansuppföljning för år 2023 har 
utgått från den tidigare finanspolicyn som beslutades av fullmäktige den 30 
november 2020 (§ 115) då den varit gällande under år 2023. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning i detta ärende. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning i detta ärende. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

En koncernekonomisk finansiell nytta med samordning genom koncernbank. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 67/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-14 

Finanssamordnarens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-11 

Finansrapport, årsrapport 2023 för Mariestads kommunkoncern. 

 

Beslutet ska skickas till: 
Revisionen 
Ekonomichef Anna Holmqvist 
Finanssamordnare Lars Bergqvist  

 



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-29 

Sida 16 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
  

 

Kommunfullmäktige 

Kf § 43 Dnr 2024/00145 

Reglering av taxa för sjösättning och upptagning av fritidsbåtar i 
Mariestads hamn 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att reglera taxan gällande sjösättning och upptagning av 
fritidsbåtar enligt följande: 

- Fritidsbåtar upp till 39 fot, 850 kronor. 

- Fritidsbåtar 40 fot och större, 1 500 kronor. 

Den nya taxan gäller från och med 2024-05-01. 

Bakgrund 

Senast man reglerade taxorna för småbåtshamnen var 28 mars 2022 då gatuavdelningen 
höjde avgiften för båtplatserna, men avgiften för sjösättning och upptagning av båtar 
höjdes inte.  

Under 2023 investerade Mariestads kommun i en ny båtkran som kan lyfta båtar upp 
till 30 ton. För att finansiera kapitalkostnaden som är på kranen, ihop med el 
abonnemang samt personalkostnader behöver gatuavdelningen reglera avgifterna för 
båtlyften. 

Räknat på kapitalkostnaden för kranen delat på antal lyft per år, samt kostnad för 
personal och el abonnemang behövs den faktiska kostanden tas ut. 

Idag har gatuavdelningen fyra olika priser beroende på hur mycket fritidsbåtarna väger: 

- Upp till 2,5 ton 430 kronor 

- Över 2,5 upp till 4,0 ton 600 kronor  

- Över 4 ton upp till 8 ton 840 kronor  

- Över 8 ton upp till 15 ton 1250 kronor 

- Transport med traktor inom hamnområdet 260 kronor  

- Vid lyft med mast tillkommer 270 kronor 

Förslag på ny taxa är enligt nedan och i stället tas det betalt för längd på båten. 

- 0 till 29 fot 850 kronor 

- 30 till 55 fot 1500 kronor 

Transport av båt inklusive förare 510 kronor för en halvtimma. 
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Gatuavdelningen kommer också införa en e-tjänst för bokning utav båtlyft via 
hemsidan. 

Tekniska nämnden beslutade den 12 mars 2024 att föreslå kommunfullmäktige att 
besluta om att reglera taxan gällande sjösättning och upptagning av fritidsbåtar i 
enlighet med förslag ”Taxa småbåtshamn”. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Förvaltning teknik utför numer fossilfria båtlyft då kranen helt drivs på el.  

Bedömning ur social dimension 

Mariestads kommun kan lyfta större båtar jämfört med tidigare och alla lyften 
hanteras säkrare. Kommunen har framtidssäkrat båtlyften. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

För att kunna finansiera kapitalkostnader och avskrivning på kranen behöver 
kommunen reglera taxan för båtlyften, detta för att få en plus/minus noll 
verksamhet. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 70/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-14 

Protokollsutdrag TN § 25/24 

Förslag ”Taxa småbåtshamn” 

Kostnadskalkyl båtkran 

 

Beslutet ska skickas till: 
Gatuingenjör, Sara Klint   
Gatuchef, Simon Ravik 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 44 Dnr 2023/00430 

Energiplan för Mariestads kommun 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige antar upprättat förslag till energiplan för Mariestads kommun. 

Bakgrund 

Enligt lag (1977:439) om kommunal energiplanering ska varje kommun ha en aktuell 
plan för tillförsel, distribution och användning av energi. I Skaraborg har 
kommunalförbundet tagit fram ett generiskt underlag för att underlätta samt få en 
likartad struktur på kommunernas energiplaner. Förslaget till energiplan för 
Mariestads kommun utgår från detta underlag och tar även hänsyn till stora 
energiförbrukare i kommande etableringar såväl som till en ökad befolkning. I arbetet 
med energiplanen har en detaljerad genomgång blivit gjord av kommunens 
nuvarande situation, potential för framtida produktion, energieffektivisering samt 
beredskap för oförutsedda händelser. I arbetet med planeringsstrategin för 
översiktsplanen kommer energiplanen att utgöra ett underlag vilket innebär att 
eventuella samråd och remissförfaranden kan genomföras i den processen.  

I arbetet har VänerEnergi AB, Miljöenheten och Tekniska förvaltningen deltagit. 
Uppgifter har dessutom inhämtats från samrådsunderlag och vid samrådsmöte utifrån 
etablerande företags tillståndsansökan för tillverkning av batterier. Energiplanen 
bedöms uppfylla de krav som lagen om kommunal energiplanering ställer.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Tillgång på förnyelsebar energi är en förutsättning för att den gröna omställningen till 
ett koldioxidneutralt samhälle ska kunna genomföras. Omställningen gynnar såväl 
yngre som den äldre generationen. Särskilt viktigt är den för barnen som ska leva i 
det framtida samhället. 

Bedömning ur social dimension 

Ett samhälle under omställning medför att alla behöver engagera sig och delta. 
Därför blir den sociala dimensionen extra viktig i det här sammanhanget. Om 
missionen upplevs som ärligt menad och kraftfull blir engagemanget och styrkan i 
förändringen än större. 



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-29 

Sida 19 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
  

 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

En riklig tillgång till förnyelsebar energi kommer att gynna ekonomin. Ett progressivt 
omställningsarbete blir en konkurrensfaktor att räkna med och leder i förlängningen 
till fler kommuninnevånare och därmed ökat skatteunderlag. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 63/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-12 

Hållbarhetsstrategens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-06 

Energiplan för Mariestads kommun 2024 

 

Beslutet ska skickas till: 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt  
Hållbarhetsstrateg Gösta Lindmark 
VänerEnergi AB 
Miljöutredare Håkan Magnusson 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 45 Dnr 2024/00185 

Arbetsordning för kommunfullmäktige 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta upprättat förslag till arbetsordning för 
kommunfullmäktige med följande ändring och tillägg: 

§ 36, femte stycket ändras till: En ersättare får lämna in en interpellation inför det 
sammanträdet som ersättaren skall tjänstgöra vid som ledamot. 
 
§ 33, punkten 3, följande mening läggs till efter befintlig mening: De företag som 
ingår i Mariestads kommunkoncern får dock nämnas vid namn. 

Bakgrund 

Då kommunstyrelsens arbetsutskott den 31 januari 2024 behandlade motionen om 
frivillig kompensation av ekosystemtjänster i Korstorp förordade arbetsutskottet att 
det skulle genomföras en översyn av gällande regelverk för motioner med syfte att 
förhindra att enskilda näringsidkare/företag utpekas. 

Enheten för demokratistöd har, i enlighet med arbetsutskottets förordande, 
genomfört en översyn av kommunfullmäktiges arbetsordning. Utöver redaktionella 
förändringar innefattar förslaget till reviderad arbetsordning i huvudsak följande 
justeringar och kompletteringar: 

- Ny text att en motion bör vara skriven ur ett etiskt perspektiv där enskilda 
medborgare/ näringsidkare/företag inte utpekas. 

- Förtydligande av presidiets möjlighet att avvisa motioner och medborgarförslag 
om ett i huvudsak likalydande förslag har behandlats i kommunen under de 
senaste två åren. 

- Förtydligande att annonsering om fullmäktiges sammanträden ska ske i 
Mariestads-Tidningen. 

- Uppdatering till aktuella och namn på enheter. 

- Ändring att den som har väckt ett ärende genom medborgarförslag har rätt att 
föredra förslaget när fullmäktige behandlar ärendet. (Enligt tidigare skrivning har 
förslagsställaren rätt att delta i överläggningarna.) 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Arbetsordningen för kommunfullmäktige har ingen direkt påverkan på den 
miljömässiga dimensionen. 
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Bedömning ur social dimension 

Arbetsordningen för kommunfullmäktige har ingen direkt påverkan på den sociala 
dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Arbetsordningen för kommunfullmäktige har ingen direkt påverkan på den 
ekonomiska dimensionen. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut med följande ändring 
och tillägg: 

§ 36, femte stycket ändras till: En ersättare får lämna in en interpellation inför det 
sammanträdet som ersättaren skall tjänstgöra vid som ledamot. 
 
§ 33, punkten 3, följande mening läggs till efter befintlig mening: De företag som 
ingår i Mariestads kommunkoncern får dock nämnas vid namn. 

Behandling på sammanträdet 

Janne Jansson (S) tillstyrker kommunstyrelsens förslag med ändringsyrkande i § 36 
Interpellationer femte stycket. Följande mening ska strykas; En ersättare får lämna in en 
interpellation under ett sammanträde om ersättaren tjänstgör som ledamot vid sammanträdet. 

Följande mening ska läggas till; En ersättare får lämna in en interpellation inför det 
sammanträdet som ersättaren skall tjänstgöra vid som ledamot. 
 
Britta Wänström (V) tilläggsyrkar att meningen; De företag som ingår i Mariestads 
kommunkoncern får dock nämnas vid namn ska läggas till efter befintlig mening 
under § 33, punkten 3; En motion bör vara skriven ur ett etiskt perspektiv där enskilda 
medborgare/ näringsidkare/företag inte utpekas. 
 
Richard Thorell (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag samt Janssons (S) och 
Wänströms (V) yrkanden. 
 
Ordföranden tar upp kommunstyrelsens förslag samt Janssons (S) och 
Wänströms (V) yrkanden för beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt förslagen. 
 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 74/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-04 

Kommunsekreterarens och administrative chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-02 

Förslag till reviderad arbetsordning för kommunfullmäktige. 
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Beslutet ska skickas till: 
Kommunfullmäktiges ordförande Karin Reboli 
Kommunfullmäktiges vice ordförande Göte Andersson 
Kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande Gun-Britt Alenljung 
Gruppledarna i kommunfullmäktige 
Administrativ chef Ola Blomberg  
Administrativ koordinator Eleonor Hultmark 
Kommunsekreterare Rebecka Tropp 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 46 Dnr 2024/00163 

Bestämmelser om arvoden till förtroendevalda i Mariestads 
kommun 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige antar upprättat förslag till bestämmelser om arvoden till 
förtroendevalda i Mariestads kommun. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att sammanträdes- och förrättningsarvoden samt 
schablonberäknad inkomst, från och med mandatperioden 2027–2030, ska vara 
baserade på riksdagsmannaarvodet. I tidigare bestämmelser och i upprättat 
förslag är sammanträdes- och förrättningsarvoden samt schablonberäknad 
inkomst baserat på kommunstyrelsens ordförandes arvode. 

Kommunfullmäktige konstaterar att bestämmelser om arvoden till förtroendevalda i 
Mariestads kommun behöver revideras då den MTG-gemensamma tekniska 
nämnden avvecklas och teknisk drift, anläggningsverksamhet samt lokalvård överförs 
till Mariestads drift och servicebolag AB. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige antog den 26 september 2022 Bestämmelser om arvoden och 
traktamenten till förtroendevalda i Mariestads kommun, att träda i kraft den 1 januari 
2023. Bestämmelserna gäller för ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige, i 
beredningar som tillsatts av fullmäktige, i kommunstyrelsen, i kommunens övriga 
nämnder och organ för beredning som inrättats enligt kommunallagen, för revisorer, 
revisorsersättare som utsetts enligt kommunallagen samt för förtroendevalda i 
kommunens helägda och till mer än 50 procent delägda aktiebolag.  

Om ekonomiska och sociala förmåner till kommunalråd och oppositionsråd finns, 
utöver vad som framgår av dessa bestämmelser, särskilda bestämmelser. Med sådana 
råd avses här förtroendevald som ägnar hälften av sin arbetstid åt uppdrag för 
kommunen. 

Arvodesberedningen är den parlamentariska grupp som bereder ärenden som avser 
arvoden till förtroendevalda. Beredningen består av en representant från varje parti 
som är representerat i kommunfullmäktige. I nuvarande arvodesberedning är 
Sebastian Ekeroth Clausson (S) sammankallande. 

Kommunrevisionen har framfört att det finns behov av att revidera befintliga 
bestämmelser om arvoden då lekmannarevisorernas arvode saknas i ett flertal av de 
kommunala bolagen. I samband med arvodesberedningens genomgång av 
dokumentet uppmärksammades även andra oklarheter och brister. 
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Arvodesberedningen har upprättat förslag till revidering av befintliga bestämmelser. 
Förslaget innefattar inte några förändringar av befintliga arvodesnivåer. Utöver 
redaktionella förändringar föreslår arvodesberedningen i huvudsak följande 
kompletteringar och revideringar av bestämmelserna: 

- Uppdatering till aktuella titlar och namn på enheter, förvaltningar med mera. 

- Strykning av ”onödig text” som inte tillför något. 

- Förtydligande av ansvar för attestanter. 

- Begäran om ersättning har ändrats från den analoga process som gällde 
tidigare till den digitala process som gäller idag. 

- Ansvar och mandat att tolka arvodesreglementet ändras från 
kommunstyrelsen till kommunstyrelsens arbetsutskott (tillika 
personalutskott). 

- Förtydligande att årsarvoden i nämnder och bolag visar procent av 
riksdagsledamöters arvode. 

- Lekmannarevisorernas arvode anges för samtliga bolag. 

Vidare föreslår arvodesberedningen att sammanträdes- och förrättningsarvoden samt 
schablonberäknad inkomst, från och med mandatperioden 2027–2030, ska vara 
baserade på riksdagsmannaarvodet. I tidigare bestämmelser och i upprättat förslag är 
sammanträdes- och förrättningsarvoden samt schablonberäknad inkomst baserat på 
kommunstyrelsens ordförandes arvode 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Bestämmelser om arvoden och traktamenten till förtroendevalda i Mariestads 
kommun har ingen direkt påverkan på den miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Bestämmelser om arvoden och traktamenten till förtroendevalda i Mariestads 
kommun har ingen direkt påverkan på den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Bestämmelser om arvoden och traktamenten till förtroendevalda i Mariestads 
kommun har ingen påverkan på den ekonomiska dimensionen då förslaget inte 
innefattar några förändringar av befintliga arvodesnivåer. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-29 

Sida 25 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
  

 

Behandling på sammanträdet 

Sebastian Ekeroth Clausson (S) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 75/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-28 

Administrativa chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-25 

Förslag till bestämmelser om arvoden till förtroendevalda i Mariestads kommun 

 

Beslutet ska skickas till: 
Gruppledarna i kommunfullmäktige  
Administrativ koordinator, Eleonor Hultmark 
Samtliga nämndsekreterare 
Samtliga förvaltningschefer 
Lönekontoret  
HR-chefen 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 47 Dnr 2024/00175 

Regler för kurser och konferenser för förtroendevalda 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige antar upprättat förslag till regler för kurser och konferenser för 
förtroendevalda i Mariestads kommun. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige antog den 28 januari 2013 regler för kurser och konferenser för 
förtroendevalda. I reglerna framgår bland annat att: 

- Förtroendevald som önskar delta i kurs, konferens eller motsvarande ska 
framföra detta önskemål till nämnden. Nämnden beslutar därefter om eventuellt 
deltagande. Nämnden ska uppvisa viss restriktivitet vid beviljande av kurser, 
konferenser och utbildningar för förtroendevalda. 

- Syftet med kursen, konferensen eller arrangemanget måste ha en tydlig 
anknytning till nämndens ansvarsområde och uppdrag. Det kan gälla att tillföra 
nämnden kunskaper och erfarenheter som bedöms nödvändiga för 
verksamheten eller att uppfylla förpliktelser i form av representation av 
kommunen. 

- När kursen, konferensen eller utbildningen har genomförts ska den 
förtroendevalde återrapportera muntligt och skriftligt till nämnden. 
Rapporteringen ska innefatta en kort sammanfattning av evenemanget. 

Reglerna tydliggör även befintliga regler för arvoden, resor samt bokning av biljetter i 
samband med kurser och konferenser. 

I samband med att arvodesberedningen reviderade arvodesbestämmelserna 
uppmärksammades att befintliga regler för kurser och konferenser för 
förtroendevalda är i behov av revidering. Enheten för demokratistöd har upprättat 
ett förslag till revidering av reglerna. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Reglerna har inte någon direkt påverkan på den miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Reglerna har inte någon direkt påverkan på den sociala dimensionen. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Reglerna har inte någon direkt påverkan på den ekonomiska dimensionen. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 76/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-28 

Administrativa chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-26 

Förslag till regler för kurser och konferenser för förtroendevalda 

 

Beslutet ska skickas till: 
Gruppledarna i kommunfullmäktige 
Samtliga nämnder   
Administrativ koordinator, Eleonor Hultmark 
Samtliga nämndsekreterare 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 48 Dnr 2024/00176 

Regler för partistöd Mariestad 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige antar det upprättade förslaget till regler för partistöd i 
Mariestads kommun.  

Detta beslut ersätter kommunfullmäktiges tidigare beslut om regler för partistöd, Kf 
§ 13/19. 

Bakgrund 

Dokumentet ”Regler för partistöd Mariestad” beskriver vad partistöd är och vilka 
regler som gäller för att partier ska vara berättigade till stödet, ersättningsnivåerna, 
hur partistödet söks och hanteringen av den årliga utbetalningen. Vid ansökan om 
partistöd används den av enheten för demokratistöds framtagna mall för ändamålet. 

Det är väsentligt att kommunens styrande dokument aktualiseras med jämna 
mellanrum för att säkerställa att de fortsatt följer gällande lagstiftning, kommunens 
riktlinjer, regler och beslutade kommunala mål. 

Det upprättade förslaget till regler utgår från kommunfullmäktiges tidigare beslut om 
partistöd och det som föreskrivs i 4 kap. 29–32 §§ kommunallagen. 

Enheten för demokratistöd har gjort en översyn av reglerna för partistöd i Mariestads 
kommun. Ärendet har även kommunicerats med arvodesberedningens ordförande. 
Inga större förändringar av dokumentet har funnits nödvändiga att göra, varför de 
nya reglerna för partistöd i huvudsak överensstämmer med de föregående. De 
förändringar som föreslås är språkliga förändringar med avsikt att förtydliga det 
tidigare dokument.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Reger för partistöd i Mariestads kommun har inte någon direkt påverkan på den 
miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Reger för partistöd i Mariestads kommun har inte någon direkt påverkan på den 
sociala dimensionen. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Reglerna för partistöd i Mariestads kommun har ingen påverkan på den ekonomiska 
dimensionen då förslaget inte omfattar några förändringar av befintliga nivåer av det 
ekonomiska stödet. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 77/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-10 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-09 

Förslag till regler för partistöd Mariestads kommun 

Mall för begäran om partistöd samt redovisning  

 

Beslutet ska skickas till: 
Gruppledarna i kommunfullmäktige  
Arvodesberedningens ordförande Sebastian Ekeroth Clausson  
Administrativ koordinator Eleonor Hultmark 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 49 Dnr 2024/00157 

Partistöd för Moderaterna 2024 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja Moderaterna partistöd för 2024. 

Bakgrund 

Enligt kommunallagens 4 kap 29–32 §§ ska partier som erhåller partistöd årligen 
redovisa att stödet använts för sitt ändamål. Redovisningen ska avse perioden  

1 januari-31 december och ges in till fullmäktige senast sex månader efter 
redovisningsperiodens utgång. Redovisningen av hur partistödet har använts ska 
även granskas. Partierna utser själv sin granskare. Granskaren ska upprätta en 
granskningsrapport med ett intyg om att redovisningen ger en rättvisande bild av hur 
partistödet har använts. 

Fullmäktige ska årligen fatta beslut om utbetalning av stödet. 

Kommunfullmäktige i Mariestad antog den 25 februari 2019 ett reglemente med 
regler för partistöd i Mariestads kommun. Bakgrund till reglementet är att förtydliga 
rutinerna och hanteringen kring partistöd.  

Enligt reglementet ska partierna i fullmäktige lämna in den skriftliga redovisningen av 
hur stödet har använts föregående år (inklusive granskningsrapport med intyg) i 
samband med rekvisitionen av partistödet. Redovisning och granskningsintyget ska 
inkomma till kommunstyrelsen senast den 30 juni innevarande år för att underställas 
fullmäktige för beslut. 

Moderaterna (M) har den 18 mars 2024 inkommit med begäran om partistöd för 
innevarande år. Ansökan omfattar även redovisning av hur partistödet använts 
föregående år samt granskningsintyg. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas och 
kommunens miljömässiga förhållande. 

Bedömning ur social dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas sociala 
relation mellan varandra och kommunens verksamheter.  
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas och 
kommunens ekonomiska situation. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 78/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-09 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-26 

Begäran om partistöd från Moderaterna, inkommen 2024-03-18  

 

 

Beslutet ska skickas till: 
Parti som sökt partistöd (gruppledare), Henrik Andersson (M) 
Administrativ koordinator Eleonor Hultmark (för vidare hantering hos ekonomiavdelningen) 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 50 Dnr 2023/00499 

Motion om frivilliga kompensationsåtgärder för 
ekosystemtjänster i Korstorp 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen vara besvarad då avtal om 
kompensation i enlighet med detaljplanens bestämmelser redan är tecknat. 
 
Ledamöterna från Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. 

Bakgrund 

Britta Wänström (V) har i en motion till kommunfullmäktige lämnat förslag om att 
Mariestads kommun ska ha en dialog med etablerande företag om åtgärder för 
kompensation för de ekosystemtjänster som går förlorade i och med exploateringen i 
Korstorp. Vidare föreslår Wänström (V) att kommunen tar ställning till åtgärder 
kommunen är villig att utföra, dokumenterar resultat i en skriftlig överenskommelse 
och använder EST-analysen från detaljplanen som underlag för dialogen. Motionen 
redogör för de förslag som lyfts fram i EST-analysen och föreslår att kommunen 
arbetar vidare med dessa inom så kallad ”frivillig kompensation”. Frivillig 
kompensation är arbete och åtgärder som sker utan krav från lagstiftning och 
myndigheter.  

Kommunfullmäktige beslutade den 25 september 2023 (§ 193) att lämna motionen 
till kommunstyrelsen för beredning. Motionen har beretts av 
samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Ekosystemtjänster definieras av Naturvårdsverket ”…alla produkter och tjänster som 
ekosystemen ger människan och som bidrar till vår välfärd och livskvalitet.” och 
delas ofta in i fyra grupper utifrån vilken funktion de har. Dessa grupper kallas 
försörjande, reglerande, kulturella och stödjande ekosystemtjänster.  

Samhällsbyggnadsförvaltningen konstaterar att exploateringen i Korstorp och 
byggandet av battericellsfabriken är ett omfattande projekt och har bland annat 
föregåtts av en detaljplaneprocess. Samtidigt med framtagande av detaljplanen har 
flera parallella processer bedrivits, bland annat har olika tillstånd sökts inför 
byggnationen, kommunen har beslutat att sälja mark och ett exploateringsavtal har 
ingåtts med etablerande företag om genomförandet av detaljplanen. I det senare 
avtalet regleras åtgärder och åtaganden så är påkallade av detaljplanen, som också är 
ekosystemtjänster, även om de i avtalet inte är beskriva utifrån den definitionen. (Kf, 
2023-09-11). Arbeten och åtgärder utöver lagstadgade krav på skydd och 
kompensation av naturvärden kan så som det anges i motionen ske på kommunens 
initiativ.  
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I kommunens beslutade styrdokument Strategi Agenda 2030 och Program för blå- 
och grönstruktur redovisas generella ställningstaganden och inriktningar för bland 
annat ekosystemtjänster. I kommunens strategi för Agenda 2030 anges som mål att 
kommunen använder egen mark för att stärka ekosystemtjänster och biologisk 
mångfald. I program för blå- och grönstruktur anges att metoden 
”skadelindringshierarkin” används som princip vid exploatering. Någon vägledning 
för hantering av ekosystemtjänster specifika projekt eller enskilda fall finns inte.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Motionen avser att ha en dialog med etablerande företag om vilka åtgärder de är 
villiga att åta sig för att kompensera för de ekosystemtjänster som går förlorade i och 
med exploateringen (frivilliga kompensationsåtgärder på annan plats och/eller 
åtgärder inom den egna fastigheten). En eventuell dialog innebär inte per automatik 
att några frivilliga kompensationsåtgärder kommer till stånd. Om så dock är fallet 
vilket bedöms vara intentionen bedöms det vara positivt ur miljömässig dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Bedömning ur social dimension påverkas i likhet med ur miljömässig dimension av 
vad en eventuell dialog ger. Utifrån motionen och underlag (EST-analys) kan dock 
konstateras att kompensationsåtgärder kan ske för rekreation och hälsa som bedöms 
positivt ur social dimension.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

För att föra dialog och genomföra frivilliga kompensationsåtgärder krävs resurser i 
form av arbetstid som har påverkan ur ekonomisk dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Britta Wänström (V) tillstyrker motionen. 
 
Johan Abrahamsson (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordförande Karin Reboli (M) ställer förslagen under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 29/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-15 
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Samhällsbyggnadschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-10 

Motion om frivillig kompensation för ekosystemtjänster i Korstorp 

Protokollsutdrag Kf § 193/23 

Beslutet ska skickas till:  
Motionären  
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Administrativ koordinator Eleonor Hultmark 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 51 Dnr 2023/00501 

Motion om riktlinjer för ekosystemtjänster 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.  

Motiveringen till beslutet är att arbetet med ekosystemtjänster inte förutsätter några 
specifika kommunala riktlinjer utan kan hanteras inom de styrdokument som redan 
finns. En större mängd styrdokument är inte nödvändigtvis ett effektivt sätt att styra 
verksamhet. 

Ledamöterna från Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. 

Bakgrund 

Britta Wänström (V) har i en motion till kommunfullmäktige lämnat förslag om att 
Mariestads kommun ska ta fram riktlinjer som ska fastställas genom politiskt beslut. 
Riktlinjerna ska avse ekosystemtjänster och beskriva arbetet i varje skede av den 
fysiska planeringen, genomförandet och förvaltandet av kommunens mark för att ta 
hänsyn till och stärka ekosystemtjänster.  

I motionen skrivs att Mariestads kommun saknar politiskt beslutade riktlinjer för att 
undvika en stor förlust av ekosystemtjänster när staden byggs ut. Motionären skriver 
att det vid utbyggnaden kommer det krävas fokus på ekosystemtjänster i varje skede 
av den fysiska planeringen, genomförandet och förvaltandet av den kommunala 
marken. Hur detta ska gå till föreslås ske i politiskt beslutade riktlinjer som i nuläget 
inte finns. Som exempel nämns att kommunen inte tagit ställning till om 
användandet av frivillig kompensation, under vilka omständigheter ekosystemtjänster 
ska vara en del av underlaget till en detaljplan, ansvarsfördelning för respektive 
kommunal enhet för att uppnå kommunfullmäktiges vilja att främja 
ekosystemtjänster. Motionären skriver att många andra kommuner har riktlinjer för 
hantering av ekosystemtjänster. 

Kommunfullmäktige beslutade den 25 september 2023 (§ 194) att överlämna 
motionen till kommunstyrelsen för beredning. Motionen har överlämnats till 
samhällsbyggnadschefen.  

Ekosystemtjänster definieras av Naturvårdsverket ”…alla produkter och tjänster som 
ekosystemen ger människan och som bidrar till vår välfärd och livskvalitet.” och 
delas ofta in i fyra grupper utifrån vilken funktion de har. Dessa grupper kallas 
försörjande, reglerande, kulturella och stödjande ekosystemtjänster.  

Samhällsbyggnadsförvaltningen konstaterar att begreppet ekosystemtjänster under de 
senaste åren blivit alltmer vanligt förekommande och känt inom kommunal fysisk 
planering och exploatering.  
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Flera myndigheter såsom Boverket och Naturvårdsverket har tagit fram vägledningar 
och verktyg hur kommuner och andra aktörer kan arbeta med ekosystemtjänster. I 
kommunens strategi för Agenda 2030 och program för blå- och grönstruktur är 
ekosystemtjänster återkommande och med ställningstaganden om bland annat 
tillämpande av skadelindringshierarki vid exploateringar (Program för blå- och 
grönstruktur) samt kommunen använder egen mark för att stärka ekosystemtjänster 
och biologisk mångfald (Strategi Agenda 2030).  

Vad gäller ställningstagande om frivillig kompensation är det något som kan regleras i 
markanvisnings- och exploateringsavtal med exploatör. Vid kommunfullmäktiges 
beslut av dessa riktlinjer den 30 januari 2023 (§ 8) avslogs ett tilläggsyrkande från 
Britta Värnström (V) kring hur ekosystemtjänster skulle kunna och borde regleras i 
dessa avtalstyper.  

En del av motionen handlar om under vilka omständigheter ekosystemtjänstanalys 
ska vara en del av underlag till detaljplan. Här är det förvaltningens uppfattning att 
det är det specifika planprojektet som ska avgöra vilka underlag och utredningar som 
för uppfyllandet av kraven i plan- och bygglagen.  

Sammantaget bedömer samhällsbyggnadsförvaltningens är att riktlinjer för 
ekosystemtjänster skulle kunna bidra till att öka tydligheten i hantering av 
ekosystemtjänster samt som underlag i planering och genomförande av 
exploateringar. Samtidigt konstaterar samhällsbyggnadsförvaltningen att arbete med 
ekosystemtjänster inte förutsätter några specifika kommunala riktlinjer utan kan 
hanteras inom de styrdokument som redan finns. En större mängd styrdokument är 
inte nödvändigtvis ett effektivt sätt att styra verksamhet.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Bedömningen är att riktlinjer för ekosystemtjänster kan bidra till att främja bevarande 
och tillskapande av ekosystemtjänster. 

Bedömning ur social dimension 

Bedömningen är att riktlinjer för ekosystemtjänster kan bidra till att främja bevarande 
och tillskapande av ekosystemtjänster. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Framtagande och förvaltning av riktlinjer fodrar ekonomiska resurser, främst 
arbetstid. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Britta Wänström (V) tillstyrker motionen. 
 
Malin Olsson Lundqvist (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordförande Karin Reboli (M) ställer förslagen under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Underlag för beslut 
Protokollsutdrag Ks § 30/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-15 

Samhällsbyggnadschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-11 

Motion om riktlinjer för ekosystemtjänster 

Protokollsutdrag Kf § 194/23 

 

 

Beslutet ska skickas till: 
Motionären  
Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 
Administrativ koordinator Eleonor Hultmark 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 52 Dnr 2024/00211 

Anmälan: Medborgarförslag om årets julklapp till 
kommunanställda - en nödradio 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna ärendet till kommunstyrelsen för 
beredning och beslut. 

Bakgrund 

En invånare i Mariestads kommun föreslår i ett medborgarförslag att de 
kommunanställda ska få en nödradio i julklapp från arbetsgivaren.  

 

 

Beslutet ska skickas till: 
HR-chef Per Johansson  
Administrativ koordinator Eleonor Hultmark 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 53 Dnr 2024/00237 

Anmälan: Motion om utsläpp av växthusgaser i Mariestads 
kommun 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna ärendet till kommunstyrelsen för 
beredning. 

Bakgrund 

Marie Engström Rosengren (V) har i en motion till kommunfullmäktige lämnat 
förslag om att kommunfullmäktige årligen informeras om nivån på utsläpp av 
växthusgaser i Mariestads kommun och hur dessa förhåller sig till uppsatta 
utsläppsmål. 

 

Beslutet ska skickas till: 
Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt? 
Administrativ koordinator Eleonor Hultmark 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 54 Dnr 2024/00247 

Anmälan: Motion om temalekplats 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna ärendet till kommunstyrelsen för 
beredning. 

Bakgrund 

Nils Farken (S) har i en motion till kommunfullmäktige lämnat förslag om att det ska 
anläggas en lekpark med inriktning mot musik och historian om de som har bidragit 
till musiken i Mariestad. 

 

Beslutet ska skickas till: 
Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 
Tomas Ekström 
Administrativ koordinator Eleonor Hultmark 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 55 Dnr 2024/00248 

Anmälan: Motion om återbruk av byggmaterial 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna ärendet till kommunstyrelsen för 
beredning. 

Bakgrund 

Janne Jansson (S) har i en motion till kommunfullmäktige lämnat förslag om att 
Mariestads kommun ska starta upp en verksamhet för mottagande och försäljning av 
begagnat byggmaterial. Vidare föreslår Jansson (S) att intäkterna från försäljningen 
ska gå till att stödja och finansiera olika projekt för arbetsmarknadsåtgärder. 

      

Beslutet ska skickas till: 
Socialchef Anitta Into/AME 
Administrativ koordinator Eleonor Hultmark 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 56 Dnr 2023/00040 

Fyllnadsval av nämndeman efter Linda Fröberg för 
mandatperioden 2024–2027 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

På förslag av valberedningen väljer kommunfullmäktige Peter Nilsson (S) till 
nämndeman för innevarande mandatperiod.  

Perioden för uppdraget avser till och med 2027-12-31. 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 25 september 2023 utsågs tio nämndemän 
för mandatperioden 2024–2027. En av de nämndemän som kommunfullmäktige valde 
är inte längre valbar då hon flyttat från Mariestads kommun. I och med detta så har 
uppdraget har upphört, vilket sker automatiskt. Kommunfullmäktige behöver nu välja 
en ny nämndeman efter Linda Fröberg som från och med den 1 mars 2024 inte längre 
är valbar nämndeman från Mariestads kommun. Perioden för uppdraget avser tom 
2027-12-31. Valet ska meddelas tingsrätten. 
 
Inför valet är det viktigt att ta hänsyn till att nämndemannakåren får en allsidig 
sammansättning utifrån aspekterna kön, ålder, etnisk bakgrund och yrke (enligt 4 kap 
7 § rättegångsbalken).  
 
För att kunna väljas till nämndeman måste personen vara valbar enligt 
rättegångsbalken 4:6, det vill säga att personen är myndig, inte är försatt i konkurs 
eller har en förvaltare enligt föräldrabalken. Personen måste också vara folkbokförd i 
kommunen. Till nämndeman får endast den utses som med hänsyn till 
omdömesförmåga, självständighet, laglydnad och övriga omständigheter är lämplig 
för uppdraget. Tingsrätten kommer att kontrollera behörigheten, och i fråga om 
laglydnad, lämpligheten hos den som utsetts till nämndeman genom att ta utdrag ur 
belastningsregistret. 
 
Uppdraget som nämndeman innebär att:   
 

- Nämndemannen kommer att tjänstgöra cirka en gång per månad vid 
ordinarie förhandlingsdagar, utom under sommarmånaderna. 

 

- Ordinarie brottsmålsting sätts ut på tisdag-torsdag varje vecka. Tjänstgöring 
måste kunna ske dessa dagar.  

 

- Nämndemannen har ingen personlig ersättare utan förväntas kunna 
tjänstgöra vid de ordinarie tingen. 
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Underlag för beslut 
Meddelande från Skaraborgs Tingsrätt, daterat 2024-03-04. 

 

 

Beslutet ska skickas till: 
Peter Nilsson (S)  
Skaraborgs tingsrätt skaraborgs.tingsratt@dom.se 
(Uppgift om namn, mobilnr, e-post, pnr bifogas beslutet. Ange dnr TSB 2024/71) 
  
 



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-29 

Sida 44 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
  

 

Kommunfullmäktige 

Kf § 57 Dnr 2023/00633 

Entledigande samt fyllnadsval av suppleant i VänerEnergi 
Service AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige entledigar Gunilla Ejeskog (S) från uppdraget som 
suppleant i VänerEnergi Service AB. 
 

2. Kommunfullmäktige utser Claes Jernberg (S) till suppleant i VänerEnergi Service 
AB efter Ejeskog (S).  

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 30 oktober 2023, § 221, utsågs Gunilla 
Ejeskog (S) till suppleant i VänerEnergi Service AB. Vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 18 december 2023, § 273 entledigades Gunilla Ejeskog (S) från 
uppdraget som ersättare i styrelsen för VänerEnergi AB. Claes Jernberg (S) utsågs 
den 25 mars 2024, § 31, till hennes ersättare.  
 
Gunilla Ejeskog (S) har även begärt att bli entledigad från uppdraget som suppleant i 
VänerEnergi Service AB. 
 

Underlag för beslut 
Tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-22. 

 
Beslutet ska skickas till: 
VänerEnergi AB 
Claes Jernberg (S) 



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-29 

Sida 45 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
  

 

Kommunfullmäktige 

Kf § 58 Dnr 2023/00634 

Entledigande samt fyllnadsval av suppleant i VänerEnergi 
Tjänster AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige entledigar Gunilla Ejeskog (S) från uppdraget som 
suppleant i VänerEnergi Tjänster AB. 
 

2. Kommunfullmäktige utser Claes Jernberg (S) till suppleant i VänerEnergi 
Tjänster AB efter Ejeskog (S).  

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 30 oktober 2023, § 221, utsågs Gunilla 
Ejeskog (S) till suppleant i VänerEnergi Service AB. Vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 18 december 2023, § 273 entledigades Gunilla Ejeskog (S) från 
uppdraget som ersättare i styrelsen för VänerEnergi AB. Claes Jernberg (S) utsågs 
den 25 mars 2024, § 31, till hennes ersättare.  
 
Gunilla Ejeskog (S) har även begärt att bli entledigad från uppdraget som suppleant i 
VänerEnergi Tjänster AB. 
 

Underlag för beslut 
Tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-22. 

 

Beslutet ska skickas till: 
VänerEnergi AB  
Claes Jernberg (S)  
Enheten för demokratistöd   
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